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Dr. Szili Katalin asszon y
Az Országgyűlés elnöke

Írásbeli kérdé s

Helybe n

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 . § (2) bekezdése alapján „Milyen sorsot szán a tárca az Erdészeti
Tudományos Intézetnek?” címmel írásbeli kérdést kívánunk feltenni Gráf Józse f
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak . A kérdésre a választ írásban kérjük .

Tisztelt Miniszter Úr !

Több forrásból származó és megerősített információink szerint 2009 márciusába n
megkezdődött és azóta gyorsuló ütemben zajlik az Erdészeti Tudományos Intézet (ERTI) —
tán a szokásos ingatlanspekulációkkal is kísért — „átszervezése” (leépítése?) . Aggasztó híre k
érkeznek a hat telephelyen működő intézet budapesti központjának leépítéséről, átköltöz-
tetéséről, a központi funkciók áttelepítésérő l, az ingatlan értékesítésérő l, a Gödöllői Kirendelt-
ség és Arborétum bezárásáról és területei kezelői (tulajdoni?) jogának az MNV ZRt- n
keresztüli átadásáról (értékesítésérő l?), a csoportos létszámleépítésekről, a visszavont vezet ői
megbízásokról, új alapító okirat készítésér ől . Az aggodalomra okot adó hírek arról is szólnak ,
hogy az FVM (Sirman Ferenc szakállamtitkár) által kezdeményezett leépítési folyamatnak
ezév szeptember végéig be is kellene fejez ődnie .

Miniszter Úr !

Nem először — és úgy tűnik, sajnos nem is utoljára — kell szóvá tennünk az agrár- é s
vidékfejlesztés hazai szellemi és fizikai infrastruktúrájának valamint biológiai alapjainak
egyre katasztrofálisabb állapotát, és sz űk, fiskális szemléletű leépítésének a minőségi
szerkezetváltást ellehetetlenítő és akár nemzeti szuverenitásunkat is érintő súlyos
következményeit . E — 2005 végével kezdődött és a 2118/2006 . számú kormányhatározatot
követően felgyorsult — folyamat következtében az FVM — 2005-ben még 23 egységből álló —
kutatóintézeti hálózata mára 6 egységre, költségvetési finanszírozása 2009-re nominálisan is a
2005-ös érték 48 %-ára csökkent, és a megmaradt intézetek is egyre nehezebb anyagi
helyzetbe kerültek, átszervezésük, leépítésük folyamatosan napirenden van . Mindez az
agrárkutatások szellemi infrastruktúrájának teljes leépüléséhez, az ezekhez köt ődő —
generációk hosszú során felhalmozott — génbanki készleteink, biológiai alapjaink é s
tudásanyagunk elvesztéséhez, ezzel akár teljes kiszolgáltatottságunkhoz vezethet . A



lehetséges veszteség mérhetetlenül nagyobb, mint a leépítés révén esetlegesen megtakaríthat ó
költségvetési forrás .

Mindezek alapján kérjük/kérdezzük Miniszter Urat :

1. Cáfolja, vagy erősítse meg az ERTI leépítésével, átszervezésével kapcsolato s
híreket !

2. Megerősítés esetén bocsássa rendelkezésünkre az err ől szóló döntés
dokumentumait!

3. Egyúttal kérdezzük Miniszter Urat :
a.) Készült-e részletes terv és hatástanulmány az átszervezésr ől?
b.) Valóban tervezik-e a budapesti központ leépítését, elköltöztetését és a

Gödöllő i Kirendeltség és Arborétum felszámolását ?
c.) Ha igen, mi lesz a Gödöllői Arborétumban található értékes génbanki

készletek valamint a budapesti központhoz köt ődő nemzetközi nagyprojektek
és hazai nagyrendszerek (pl. nemzetközi erdővédelmi hálózat, erdészeti mérő -
és megfigyelő rendszer (EMMRE)) sorsa, amelyek fenntartása, működtetése –
részben nemzetközi egyezményekben is vállalt – állami feladat ?

d.) Valóban tervez-e csoportos létszámleépítéseket a tárca, és biztosítottak-e eze k
költségvetési forrásai?

A kért dokumentumokat és válaszát várva, tisztelettel .

Budapest, 2009 . augusztus 14 .
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